
Tistrup Antenneforening 
 
Generalforsamling den 11. marts 2014 i Hodde-Tistrup Hallen 

 

Fremmødte:  Bestyrelsen. Kurt Dam var fraværende  

 28 personer fra 25 husstande  

 Gert Engedal fra Infravision ApS 

 

Formand Bjarne B. Jensen bød velkommen med særlig velkomst til Gert Engedal, som 

deltog for at besvare spørgsmål af teknisk karakter. 

 

Ole Hansen blev valgt som dirigent. Han konstaterede at mødet var rettidigt og lovligt 

varslet i henhold til vedtægterne. 

 

Formandens beretning for 2013. 

 

 Medlemstal: 

Vi var ved udgang af 2013 i alt 553 medlemmer mod 568 medlemmer ultimo 2012. En 

nedgang på 15 medlemmer. 

Ændringen fordeler sig med 6 nye medlemmer og 21 lukninger. 

 

Pakke fordelingen var ved udgangen af 2013 følgende: 

87 – (86) har valgt grundpakken  

208 – (202) har valgt mellem pakken. 

258 – (280) har valgt den fulde pakke 

 

Siden 2009 hvor vi var 607 medlemmer, har vi mistet 54 medlemmer svarende til en 

nedgang på 8,9 %. 

 

Internettet:  

Ved årets begyndelse var der 117 medlemmer tilmeldt Internet. 

Ved udgangen af 2013 var antallet faldet til 105.  

Nedgangen er en fortsættelse af de tidligere års nedgang, men ikke så kraftig som 

tidligere år. 

 

Kabelafgiften har i 2013 indbragt kr. 13.500 mod kr. 14.471 i 2012. Hvilket er en noget 

mindre nedgang end i de foregående år. 

Siden 2009 er indtægten i alt faldet med kr. 55.540.  

 

Medlemstallet til internet har været stabilt i 2013, og vi forventer at det bliver på dette 

niveau i 2014. 

 

Kabelaftalen med (Nordit) Dansk  Kabel TV løber frem til den 31. december 2014. 

Vi forventer ikke, at vi med en ny udbyder vil få kabelafgift, idet det formentligt bliver 

en samlet pakke med TV/Internet og IP-telefoni. 

 

TV/Radio. 

Arbejdet ved det nye plejehjem blev afsluttet i sommeren 2013. 



Ud over dette arbejde, er der ikke sket ændringer i vores antenneanlæg ud over alm. 

vedligehold. 

For 2014 er der heller ikke planlagt større vedligeholdelsesarbejder eller investeringer i 

nettet. 

Vi har haft TV2-Fri gratis på prøve siden maj 2013 og indtil 1. marts i år. Aftalen med 

TV2 er, at vi lader kanalen komme på valg på generalforsamlingen hvorfor vi under 

punkt 5 har afstemningen med. 

 

Udfordring. 
Som jeg omtalte i sidste års beretning, ser foreningen stadig tiden an i forbindelse med 

åbning af de nye 4G sendere, som kommer til at sende i frekvensområdet 800-860 Mhz. 

Vær dog opmærksom på, at vi fremover ikke vil være i stand til at sende alle analoge 

kanaler og på sigt må vi forvente, at disse fuldstændigt forsvinder. 

Det vi derfor være en god idé, at få udskiftet gamle analoge TV med nye digitale, 

hvilket også vil give langt bedre billeder. 

 

Som besluttet på sidste års generalforsamling, opkræves kontingentet nu i januar måned 

og alle har i år fået opkrævning via. PBS med mulighed for tilmelding til automatisk 

træk via banken. 

I bestræbelserne på at skaffe billigere og mere fleksible løsninger, har bestyrelsen i 2013 

fortsat arbejdet med at finde alternative leverandører af vores signaler. Dette arbejde 

betyder, at bestyrelsen vil fremlægge forslag til ændret signalindkøb og dermed også 

ændrede pakkesammensætninger. 

 

Kontingent for 2014 

En del af de TV stationer som vi modtager signal fra, har igen i år varslet prisstigninger.  

Dog mere moderat end de seneste år. 

 

TA har ingen indflydelse på selve priserne fra de enkelte TV stationer. men vi får dog 

stadig nogle pæne rabatter hos de to udbydere (Stofa og VIASAT), som vi modtager 

kanaler fra i øjeblikket. 

CopyDan  og Koda afgiften er også steget og specielt den lille pakke er blevet ramt af 

disse stigninger. 

 

Alt i alt vil dette bevirke, at de nye pakkepriser bliver som følgende: 

 Den lille pakke stiger til kr. 1.040,- fra kr. 995,- en prisstigning på 4,5 %. 

 Mellempakken stiger til kr. 2.990,- fra kr. 2.910,- en prisstigning på 2,7 %.  

 Den store pakke stiger til kr. 5.185,- fra kr. 5.000,- en prisstigning på 3,7 %. 

 

Beretningen blev godkendt. 

 

Regnskabet: 

Therkild Høj Pedersen gennemgik regnskabet, som udviste et overskud på kr. 

15.472,-  

Der var ingen forbehold i revisionspåtegningen. 

 

Regnskabet blev godkendt 

 



Indkomne forslag: 

Forslag fra bestyrelsen:  

 

A:  Afstemning om TV2-Fri: 

 Har været på prøvekanalen i perioden maj 2013 til og med februar 2014 

 Hvis kanalen stemmes ind vil kanalen bliver placeret i den store pakke. 

 Prisen bliver kr. 140,00 pr. år pr. medlem. 
Forslaget blev nedstemt så programmet udgår. 

 

B:  Ny kanaludbyder og pakker: 

Bestyrelsen har siden sidste generalforsamling undersøgt markedet for indkøb af 

programmer samt Internet. 

Vi har haft kontakt til følgende: 

 ASOM Net i Vejen – Hvor vi selv skal investerer i forbindelse, udstyr samt 
administrere Internet. 

 Varde Antenneforening – Fusion, hvor vi lægges ind under Varde og deres 
udbud og kontingent. 

 Varde Antenneforening – Samarbejde om programindkøb. Vil kræve ny 
forening til fælles indkøb samt etablering af lysleder. 

 Stofa (SE) – Levering af hele pakken. Standardpris. 

 Stofa (SE) – Overtagelse af Tistrup Antenneforening mod mindre kompensation 
(kr. 600 pr. medlem over 3 år) 

 YouSee – Levering af Regionspakken, Internet og IP-telefoni. Forhandlet 
fornuftig pris på TV. Internet til fuld konkurrencedygtig  pris. 

 

Alternativt, kan vi fortsætte som nu, men vi vil ikke kunne forhandle priserne yderligere 

ned og vil heller ikke til nuværende pris kunne tilbyde: 

 Flere HD kanaler 

 Samme udbud af kanaler som ved færdige pakker 

 Film (som feks. med YouBio m.v.) 

 Web-tv på PC eller mobil 

 Give adgang til utal af musiknumre 

 Tilkøb af ekstrakanaler 

 Tilbyde start forfra samt TV Arkiv 
 

Bestyrelsen mener, at vi får den mest nutidige sammensætning med en programudbyder, 

som leverer hele pakken. 

I øjeblikket mener vi, at tilbuddet fra YouSee er det bedste. 

Hvad vil det betyder i 2014: 

 Lille pakke kr. 1.640,00 

 Mellem pakke kr. 3.800,00 

 Stor pakke kr. 4.930,00 
 

Generalforsamlingen besluttede, at bestyrelsen kunne vælge den udbyder som 

bestyrelsen finder mest attraktiv, uanset at dette betyder ændring af 

pakkesammensætning og pakkepris. 



 

 

 

Valg:  

Bestyrelsen:         Therkild Pedersen, Kurt Dam og Niels Jørn Lyhne blev genvalgt. 

  

 Suppleanter:        Torben Haahr og Tommy Pedersen blev genvalgt. 

 Revisor:                (Partner Revision Vest A/S) nu BDO blev genvalgt. 

 

Godkendelse af kontingent for 2014: 

Bjarne B. Jensen fremlagde bestyrelsens forslag til kontingent for 2014 

Lille pakke  kr. 1.040,- 

Mellempakke kr. 2.990,- 

Fuld pakke  kr. 5.185,- 

      Kontingentet for 2014 blev godkendt. 

 

Eventuelt 

     Bestyrelsen kunne oplyse, at vi i den senere tid har haft nogle forstyrrelser på vores  

     digitale kanaler med flimmer og udfald til følge. Dansk Kabel TV arbejder på sagen 

     og har lovet at det snart bliver løst. 

 

      Gert Engedal gennemgik nogle af årsagerne til at mange har dårlige billeder på   

medlemmernes TV. 

 

Antennekablet mellem TVét og stikket i væggen er ofte af dårlig kvalitet, så 

opfordringen er at købe et nyt af god kvalitet. Pris ca.75 kr. 

 

      Stikket i væggen og fordelerboksen på loftet skal indvendig være bygget op i metal, 

      der er stadigvæk mange i plastic som giver for dårlig en afskærmning, især de nye 

      digitale kanaler er meget følsomme over for støj.  

 

      Ved indførelse af det nye G4 mobil netværk (ikke kommet til Tistrup end nu) kan vi 

risikere meget støj på nogle af vores kanaler, især i fuld pakke. Det kan medføre at 

vi bliver nødt til at lukke ned for nogle af de analoge kanaler. 

 

      Det skal forventes at de analoge kanaler vil blive lukket ned inden for de nærmeste 

      år. 

 

 

Niels Jørn Lyhne 

(referent) 


